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P R O T O K Ó Ł  N R III/2018 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 28 grudnia 2018 r. 
Punkt 1.  
Otwarcie sesji 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018-2026. 
Punkt 9.  
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2019-2028. 
Punkt 10.  
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
na 2019 rok. 
Punkt 11.  
Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                    
o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 
Punkt 12.   
Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy. 
Punkt 13.   
Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 
oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.   
Punkt 14.        
Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami.  
Punkt 15.   
Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2028.  
Punkt 16.   
Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2019 rok.  
Punkt 17.   
Interpelacje Radnych. 
Punkt 18.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 19.   
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1400 otworzył III 
Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów, kierowników jednostek oraz gości. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych, 
obecnych jest 14, w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący informował, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                     
z terminem 14 dni przed posiedzeniem. W związku z brakiem zmian w porządku 
pan Tomaszewski przeszedł do głosowania.  

 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                     
i wnioski. 

W związku z brakiem uwag do protokołu z II Sesji Przewodniczący zarządził 
głosowanie.  

 Protokół z II Sesji został przyjęty 14 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
0 głosów wstrzymujących. 

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący informował, że ostatnia sesja odbyła się 6 grudnia, do dnia 
dzisiejszego praca Przewodniczącego polegała na m.in. pełnieniu dyżuru w dniu                      
10 grudnia, na który przybył jeden z mieszkańców gminy, który złożył w swojej 
sprawie pismo- sprawa została już wyjaśniona.  

Przewodniczący dziękował, za życzenia świąteczne i noworoczne. Ponadto 
dodał, że na ostatniej sesji została podjęta uchwała ws. wyboru 
wiceprzewodniczącego komisji skarg, wniosków i petycji, co było zgodne                                  
ze Statutem. Należy wybrać również zastępcę przewodniczącego w poszczególnych 
komisjach, gdyż w przypadku nieobecności przewodniczących nie ma kto wypisać 
opinii nt. uchwał, tak jak dzisiaj to ma miejsce gdzie nie ma przewodniczącego 
komisji rolnictwa. Po ustaleniach zastępcą przewodniczącego w komisjach zostali: 
Rewizyjna          Radna Adela Nowicka 
Finansowo- Gospodarcza        Radna Halina Jankowska 
Oświaty, Kultury i Zdrowia       Radna Małgorzata Siejak 
Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Porządku    Radny Kazimierz Pawłowski 

Przewodniczący dodał kilka słów odnośnie wydarzeń jakie miały miejsce                     
w ostatnim czasie, mianowicie chodzi o 100. rocznicę Wybuchu Powstania 
Wielkopolskiego. Rok 2018 to rok szczególny dla naszego kraju, niecały miesiąc temu 
obchodziliśmy 100. rocznicę odzyskania przez Polskę Niepodległości, ale jak dobrze 
wiemy z historii w roku 1918 ziemie wielkopolskie nie od razu odzyskały                            
wolność gdyż były pod zaborem pruskim, bo powstanie trwało do 16 lutego 1919 
roku - został podpisany akt porozumienia, a właściwie, ziemie wielkopolskie zostały 
uznane w granicach Polski dopiero w czerwcu 1919 roku na mocy traktatu 
wersalskiego. Wydarzenia, które działy się w tamtych czasach to między innymi- już 
po odzyskaniu niepodległości- na początku listopada dobrze wiemy o buncie                       
w koszarach jarocińskich, co związane było również z zatrzymaniem pociągu                       
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w Chociczy, gdzie została zawieszona pamiątkowa tablica. Kumulacją tych ruchów 
powstańczych był przyjazd w drugie Święto Bożego Narodzenia do Poznania 
Ignacego Padarewskiego. Od kilku lat już Marszałek Województwa pan Marek 
Woźniak czynił starania o to, aby powstanie wielkopolskie nie było świętowane 
tylko tutaj, na naszej ziemi, ale także w Warszawie i od kilku lat tak się dzieje,                                              
że uroczystości obchodzone są też w Warszawie. Wczorajszy dzień to była kumulacja 
wydarzeń w Wielkopolsce, w Poznaniu, na te uroczystości przybyli przedstawiciele 
rządu, z Premierem Mateuszem Morawieckim na czele, oraz z Prezydentem 
Andrzejem Dudą. Zostały złożone wieńce na grobach Powstańców Wielkopolskich, 
odbyła się Msza Święta w intencji poległych, następnie odbyły się uroczystości pod 
pomnikiem Poległych w trakcie których przemawiał Prezydent Andrzej Duda. 
Kulminacją tego dnia był koncert, pn. Muzyka Wolności. W dniu dzisiejszym 
uroczystości odbyły się w Warszawie. Przewodniczący zaproponował powstanie                      
i uczczenie powstańców chwilą ciszy.     
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt Gminy Aleksander Podemski informował, że dzisiejsza sesja to przede 
wszystkim zmiany w budżecie, ale i przyjęcie nowego budżetu. Budżet na rok 
przyszły to wydatki inwestycyjne, ale też wydatki związane z bieżącym 
funkcjonowaniem gminy. Nie było łatwo przygotować ten budżet, na komisji był on 
szczegółowo analizowany, były różne pytania Radnych, związane także                               
z wynagrodzeniami w placówkach podległych i w urzędzie. Zostały przewidziane 
podwyżki dla nauczycieli, dla pracowników niepedagogicznych. 
 Ponadto Wójt informował, że został rozstrzygnięty przetarg na odbiór                             
i transport odpadów, przetarg wygrała firma ZGO z Jarocina. Jeżeli chodzi                             
o transport odpadów to są one zbliżone do tych z zeszłego roku. Poza tym 
rozstrzygnięto przetarg na dowozy szkolne. Przygotowywana jest dokumentacja 
związana z remontem pałacu w Klęce, chodzi o ustalenia konserwatorskie i projekt, 
który będzie określał zakres prac. Nie wiadomo jeszcze jak sprawy się potoczą                       
z rewitalizacją parku w Klęce. 

Ponadto dzięki sprzyjającym warunkom atmosferycznym mogą toczyć się 
prace związane z budową oczyszczalni w Boguszynie, oraz na budowie remizy 
strażackiej, będzie to bez wątpienia piękny obiekt.          
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 

Uchwałę na posiedzeniu wspólnym komisji omówiła pani Elżbieta Mnich, 
Przewodniczący informował, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie przez 
poszczególne komisje, następnie w związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących - Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.   

 Uchwała Nr III/21/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2018-2026. 

Uchwałę na posiedzeniu wspólnym komisji omówiła pani Elżbieta Mnich, 
Przewodniczący informował, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie przez 
poszczególne komisje, następnie w związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących - Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.   

 Uchwała Nr III/22/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 9) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2028. 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                             
SO-0957/60/10/Ln/2018 z dnia 17 grudnia 2018 w sprawie wyrażenia opinii                      
o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2028 Gminy Nowe Miasto 
n. Wartą odczytał Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski. 

 Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    
 
Ad 10) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej na 2019 rok. 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                             
SO-0952/60/10/Ln/2018 z dnia 17 grudnia 2018 w sprawie wyrażenia opinii                      
o projekcie uchwały budżetowej Gminy Nowe Miasto n. Wartą na rok 2019 odczytał 
Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski. 

 Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    
 
Ad 11) Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
wyrażenia opinii  o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                             
SO-0951/D/92/10/Ln/2018 z dnia 17 grudnia 2018 w sprawie wyrażenia opinii                 
o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą 
odczytał Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski. 

 Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    
 
Ad 12) Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący informował, że uchwały zostały zaopiniowana pozytywnie 
przez poszczególne komisje, z zastrzeżeniem komisji oświaty, kultury i zdrowia, 
która to komisja poprosi o wyjaśnienia w pewnych kwestiach Dyrektora GOKu, oraz 
komisja finansowo-gospodarcza wnioskująca o uwzględnienia podwyżek 
pracowników Urzędu Gminy. Następnie w związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu. 
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Ad 13) Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków 
Komisji Rady oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej.   

Pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy informowała, że autopoprawki jakie 
Wójt wnosi związane są z uchwałami Regionalnej Izby Obrachunkowej. Radnym 
został przedstawiony załącznik jakie autopoprawki będą wniesione do projektu 
budżetu. Pierwsza sprawa to monitoring wysypiska w Elżbietowie, planowane było 
9 000,00 zł, zaplanowano to w rozdziale 90002- gospodarka odpadami, a powinno 
znaleźć się w rozdziale 926, dlatego to 9 000,00 zł przesuwamy z gospodarki 
odpadami do rozdziału 926. 

Następna sprawa jaka wyszła to przetarg o którym Wójt już wspominał,                      
że w miesiącu grudniu był organizowany przetarg na dowozy dzieci do szkół,                      
po przetargu okazało się, że będzie brakowało środków, a żeby móc podpisać 
umowę, bo od stycznia autobusy muszą jeździć, to propozycja jest taka, ażeby 
przesunąć plan wydatków z rozdziału 80104 gdzie zaplanowano środki w wysokości 
60 000,00 zł na refundację do gmin gdzie dzieci uczęszczają do przedszkoli z terenu 
naszej gminy, tutaj przesunięta zostanie kwota 30 660,00 zł do rozdziału  80113 to są 
dowozy dzieci do szkół. To wynikło z tego, że plan założony za kilometr miał 
kosztować brutto 4,43 zł w przetargu wyszło 4,63 zł. Natomiast jeżeli chodzi o dzieci 
które są dowożone do szkół specjalnych w Jarocinie to założone było 2,92 zł brutto, 
po przetargu wyszło 3,35 zł.  

Kolejną sprawą jest przesunięcie 10 000,00 zł z planu wydatków „utrzymanie 
zieleni w miastach i gminach z usług pozostałych”, do rozdziału 913 schroniska dla 
zwierząt, planowane było 30 000,00 zł natomiast w uchwale Rady ws. określenia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy  Nowe Miasto nad Wartą na rok 2018 było 40 000,00 zł 
dlatego przesunięcie jest zasadne. Jeżeli chodzi o plan wydatków to nie ulega                   
on zmianie, to są po prostu wewnętrzne przesunięcia, plan wydatków zatrzymałby 
się na wysokości 48 844 503,52 zł.  

Ponadto Regionalna Izba Obrachunkowa wskazała w uchwale błąd, który też 
jest poprawiony tzn. w §8 gdzie upoważnia się Wójta do przekazania kierownikom 
uprawnień do zaciągania zobowiązań, jest napisane 2019 rok- jest to ten błąd.                 
Od razu należy wspomnieć, że w §10 gdzie nastąpiło przesunięcie na monitoring 
wysypiska i  powinna być naniesiona zmiana.          

 Zmieniony zostanie też zał. nr 9 gdzie zaplanowane jest 81 941,42 zł na 
oświetlenie ulic i dróg, aby była zgodność z załącznikiem dotyczącym przedsięwzięć 
z funduszu sołeckiego, tabela została poszerzona i zamieszczono miejscowości                         
w jakich to oświetlenie ma być zrobione.    
 Jeżeli chodzi o Wieloletnią Prognozę Finansowa, błąd polegał na tym,                         
że w wydatkach na wynagrodzenia, i pochodne od tych wynagrodzeń w kwocie 
wyższej, niż to wynikało z uchwały budżetowej wynikało to z tego, że doliczono do 
wydatków, wydatki związane z wynagrodzeniami i pochodnymi, które będą 
finansowane ze środków unijnych, co będzie realizowane przez Szkołę                                 
w Boguszynie „ja w internecie”. Błąd został popełniony z tego względu, że nie 
należało wykazywać z czwartą cyfrą siedem lub dziewięć. (…) 
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Ad 14) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi 
autopoprawkami.  

 Radna Adela Nowicka pytała Dyrektora Ośrodka Kultury, odnośnie 
przychodów jakie osiąga GOK, jest to kwota 2 000,00 zł. Jest to zdaniem 
Radnej bardzo niska kwota. Drugą sprawą jaką pani Radna poruszyła to dość 
duże wydatki związane z prowizją bankową.  
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury pan Maciej Kuderczak informował,                  
że jest to jak najbardziej celowe pytanie, tym bardziej że mamy połowę nowej 
rady i zapewne nie każdy z Radnych wie jak funkcjonuje budżet GOKu. 
Przychody planowane są na 20 000,00 zł, a te przychody składają się trzy 
elementy: najem i dzierżawa 18 000,00 zł, organizacja imprez 2 000,00 zł, 
odsetki bankowe 10,00 zł. Gminny Ośrodek Kultury obsługuje Bank 
Spółdzielczym, jak GOK przeszedł na własny rozrachunek to przeszedł do BS, 
tak jak Urząd Gminy, aby nie było problemów z pieniędzmi, przesuwaniami 
itd. Wszystkie płatności od półtora roku odbywają się przelewami, 
elektronicznie, nie ma gotówkowych płatności. Gdy odbywało się to 
gotówkowo kosztowało to jeszcze więcej, tyle kosztują płatności.                              
Pan Dyrektor dodał, że kwota za przelewy nie jest wymyślona, wynika ona                   
z ilości dokonywanych płatności, czy w innym banku byłoby taniej?- nie 
wiadomo, to nie są konta prywatne tylko firmowe. Nawiązując do 
przychodów, na przyszły rok zaplanowane jest 20 000,00 zł, bo jest to 
przelicznik z ubiegłego roku, jednak w tym roku będzie to 25 000,00 zł 
najwięcej przychodów jest z najmu i dzierżawy, z organizacji imprez bywało 
że było 25 000,00 zł, było to wtedy gdy była impreza biletowana np. Wianki. 
Zrezygnowano z biletowania, dlaczego?- nie wiadomo, bo nikt w powiecie nie 
biletuje, np. Środa Wlkp. organizuje świetne imprezy i tam nikt za nic nie 
płaci. Jak organizowane są Wianki to trzeba przygotować teren, grabić, 
zorganizować prąd itd. Poza tym Ośrodek Kultury nie działa tylko w Nowym 
Mieście, współpracuje ze wszystkimi sołectwami. Dyrektor dodał, że zrobił do 
budżetu poprawkę, chodziło o sprawy remontowe, była tam m.in. wymiana 
okien, ale temat został już zrealizowany, zaoszczędzono trochę środków i te 
okna zostaną wymienione we własnym zakresie, natomiast bardzo ważną 
sprawą jest dofinansowanie do remontu elewacji. Parking może zaczekać, 
natomiast elewacja to wizerunek budynku.  
(…) 

 Radna Halina Jankowska zgodziła się z opinią Radnej Adeli Nowickiej, 
wyrażając zdanie, że dochód można już wypracować na Sylwestra. Poza tym 
Radna dodała, że należy zastanowić się czy plenerowe imprezy są potrzebne, 
bo 40 000,00 zł na Wianki to bardzo dużo, to już jest parking przy GOKu. 

Pan Kuderczak informował, że jest 5 dużych imprez w naszej Gminie, 
nie muszą one być robione, można zrobić jedną i koniec, to decyzja należąca 
do Radnych. 

 Radna Zofia Kędziora informowała, że jako organizator wielu  imprez, uważa 
że imprezy dochodowe już dawno się skończyły, jest to przeszłość. Głównym 
dochodem imprez była sprzedaż losów, dzisiaj już tego nie można robić, bo 
pojawią się kłopoty z Urzędem Skarbowym.  Ograniczeń jest bardzo wiele, 
wiele spraw jest nie do przeskoczenia.  
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 Radna Powiatowa Agnieszka Król pytała czy w przyszłorocznym budżecie są 
zabezpieczone środki na remont ulicy Szkolnej w Nowym Mieście. (…) 

Wójt informował, że w przyszłorocznym budżecie nie ma planu na 
remont ulicy Szkolnej.  

 Radny Juliusz Twardowski informował, że jeżeli chodzi o ulicę Szkolną to                     
w jej miejsce zostały wprowadzone inne drogi, trochę to zaskakuje, bo 
zdaniem Radnego jak są środki to powinny być robione drogi po kolei, 
planowane, nie powinno być przeskakiwania.  
Poza tym Radny pytał czy kotłownię w Klęce mamy na zasadach użyczenia, 
czy będzie ona przekazywana.  
 Wójt informował Radnego, że na razie jest ona na zasadzie użyczenia, 
przekazane są urządzenia, pozostał tam budynek garażowy, który jeszcze 
użytkujemy.  
Radny Twardowski pytał również o lokal mieszkalny który był zadłużony, 
czy coś się posunęło do przodu.  
 Wójt informował, że jest tam wyrok egzekucji, gdyby był inny lokal                    
i doszłoby do sprzedaży tego mieszkania, to nie byłoby problemu. 
 Radny pytał czy byłaby możliwość pozyskania dofinansowania do prac 
remontowych w pałacu w Klęce. 
 Wójt zawiadomił Radnego, że jest właśni przygotowywany projekt, jak 
tylko będzie dokumentacja to będą decyzje, gdyż na chwilę obecną nie 
wiadomo jakie nakłady finansowe trzeba poczynić na odrestaurowanie 
pałacu, poza tym należy się zastanowić jaką rolę ma pełnić ten pałac, w tej 
chwili mieszka tam 13 rodzin. Nieszczęściem tego pałacu jest to, że całe 
porycie dachowe zostało zrzucone i dach był remontowany sposobem bardzo 
oszczędnym, a kolejnym nieszczęściem jest to, że jest on zamieszkały, to nie 
działa na korzyść tego budynku.  

 Radny Twardowski odniósł się też do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
odnośnie sprzedaży działek, Radny proponował, aby przemyśleć czy jednak 
nie byłoby warto sprzedać te niektóre nieruchomości gruntowe np. w Nowym 
Mieście, w Klęce. Poza tym wyraził opinię że jeżeli chodzi o parking przy 
GOKu to rzeczywiście może on poczekać, ale jeżeli chodzi o elewację to jak 
najbardziej powinna być ona wykonana, bo jeżeli nie zrobi się tego od ręki to 
budynek będzie wyglądał coraz gorzej. (…) Na zakończenie Radny dodał,                       
że nastąpiła podwyżka opłat za wodę i ścieki, mieszkańcy nie płacą należności 
za zużycie, należy zastanowić się czy jakby gmina przeszła pod PWiKu i ceny 
byłyby jeszcze wyższe to jakie wtedy byłoby zadłużenie.  

 Wójt Podemski informował, że jeżeli chodzi o opłaty za ścieki i średni okres 
stawek to tych korekt można dokonywać co trzy lata, w tej chwili te ceny 
zatwierdzają Wody Polskie, sami nie możemy dokonywać żadnych korekt. 
Jeżeli chodzi o odpady, o opłaty, to czeka nas podwyżka, czy zrobimy                                   
to w tym roku, czy może w przyszłym - nie wiadomo, ta podwyżka nas czeka. 
Czeka nas też budowa PSZOKa, wniosek został złożony, czekamy na decyzję, 
wartość kosztorysowa zamknie się w kwocie ok 1,5 miliona złotych. Jeżeli nie 
osiągniemy wskaźników, to czekają nas kary. Jeżeli chodzi o drogi,                             
to rzeczywiście jest ich sporo do zrobienia, zobaczymy co będzie się działo                        
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w przyszłym roku, być może będzie jakieś rozdanie i fundusze na remont 
ulicy Szkolnej się znajdą. (…)      

 Pan Waldemar Tomaszewski, informował, że jeżeli Radni zaproponują, że nie 
będą organizowane Wianki, to będzie głosowane za każdą poprawką, jeżeli 
ktoś z Radnych ją tylko zgłosi. Przewodniczący zgodził się ze zdaniem Radnej 
Powiatowej Agnieszki Król, że Sołtysi powinni spotkać się z Dyrektorem 
GOKu i przedyskutować kalendarz imprez.  

 Poza tym Przewodniczący wyraził nadzieję, że jak będzie Sekretarz to zajmie 
się sprawami pozyskiwania zewnętrznych środków, że do końca załatwi 
przejęcie świetlicy w Skoraczewie.  
Poza tym Przewodniczący wspomniał o remontach dróg, Rada poprzedniej 
kadencji znalazła środki finansowe na remonty wielu dróg w Gminy, np. 
droga na ulicy Łąkowej w Nowym Mieście, miała być wykonana z funduszy 
zewnętrznych, jednak przeszła z roku 2017 na 2018 gdyż nie udało się 
pozyskać środków zewnętrznych. Była też planowana droga Chwalęcin- 
Skoraczew, nie udało się jej wykonać bo trzeba było dołożyć do ulicy Łąkowej, 
zdaniem Przewodniczącego drogi powinny być wykonywane w pewnej 
kolejności, jeżeli w danym roku droga wypadła z planów to należy planować 
jej remont w kolejnym roku, a nie zastępować ją inną drogą. (…) 
Przewodniczący dodał, że w zeszłorocznym budżecie planowana była 
budowa sieci wodociągowej do Lutyni (do jednego budynku mieszkalnego)- 
też nie zostało to zrealizowane w roku 2018, ale jest w projekcie budżetu na 
rok 2019 - czyli zgodnie z zasadą nie zostało wykonane to w bieżącym roku to 
przechodzi to na rok przyszły. W zeszłym roku Wójt zaproponował 
zabezpieczyć środki na remonty dróg właśnie na ulicy Szkolnej w Nowym 
Mieście, w  Klęce koło zakładu, ul. Jarocińska w łącznej kwocie 360 tys. zł. 
Radny dodał, że należy wykonywać wszystko po kolei, jeżeli się nie uda, to 
powinno przejść to na następny rok. 
Pan Tomaszewski informował, że dobrze się stało, że w końcu w Klęce 
powstała wspólnota, ale zdaniem Radnego należy rozwiązać sprawę 
zadłużenia jednego lokalu w tych blokach i wspólnota powinna mieć 
przekazaną całą kotłownię wraz z lokalem, a nie tylko sprzęty. (…) 
 Wójt obiecywał, że do tematu wróci, jednak należy zabezpieczyć tych 
ludzi w jakiś inny lokal.  
Pan Tomaszewski wyraził zdanie, że współczuje Wójtowi, bo wszystko 
zrzucane jest na gminę, nawet jak coś się wydarzy z lokalem który nie jest 
własnością gminy, to i tak Wójt musi ludziom pomóc.  
 Na zakończenie Przewodniczący dodał, że budżet mimo dużego 
deficytu, bo prawie 7 milionów złotych, jest bardzo odważny. Jest szereg 
zadań inwestycyjnych, m.in. budowa remizy, która musi być rozbudowana, 
bo należy dbać o bezpieczeństwo mieszkańców, są dwa samochody, strażacy 
muszą mieć dobre warunki. Choć jest tak dużo inwestycji to znalazły się 
jeszcze środki na infrastrukturę drogową.  
(…)          

 Wójt wspomniał, że jest projekt na drogę Osiek - Chwalęcin projekt opiewa na 
kwotę 7 milionów złotych- na 6 km drogi, jest złożony wniosek. Jeżeli chodzi                     
o program budowy dróg, to jest on bardzo wymagający, ma mnóstwo 
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wytycznych, na projekt nakłada się nakładka, odwodnienie, chodnik, to 
tworzy koszty. Zapewne 3 miliony będą  z dofinansowania, 4 miliony złotych 
pozostaną do pokrycia. Ten projekt ma szanse na to, aby znaleźć się na liście 
do realizacji. Choć należy dodać, że powiat nas w tych drogach nie 
rozpieszczał. Zostały ładnie zrobione tylko drogi w Aleksandrowie, w Dębnie. 

Przewodniczący informował, że są drogi ładnie zrobione choć                            
w Aleksandrowie nie do końca, bo nie wykonano odwodnienia przy krzyżu 
oraz na końcu wsi, nie zrobiono też wszystkich wjazdów.  

 
Ad 15) Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2019-2028.  

Uchwałę na posiedzeniu wspólnym komisji omówiła pani Elżbieta Mnich, 
Przewodniczący informował, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie przez 
poszczególne komisje, następnie w związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
1 głos wstrzymujący - Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.   

 Uchwała Nr III/23/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 16) Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2019 rok.  

Uchwałę na posiedzeniu wspólnym komisji omówiła pani Elżbieta Mnich, 
Przewodniczący informował, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie przez 
poszczególne komisje, następnie w związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
1 głos wstrzymujący - Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik                                       
do niniejszego protokołu.   

 Uchwała Nr III/24/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 17) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 18) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Wincenty Pawelczyk, pytał czy wpłynęły należności za dzierżawę 
gruntów w Klęce.  

Wójt informował, że dzierżawca złożył wniosek o obniżenie czynszu, 
ze względu na suszę, Urząd odpowiedział, że takie zgody nie wyraża. Były 
odszkodowania za straty spowodowane przez suszę, więc można uregulować 
opłatę z tych właśnie środków. Jeżeli nie dojdzie do porozumienia to Gmina 
będzie zmuszona iść na drogę sądową.  

 Radny Pawelczyk pytał czy możemy umowę zerwać. Poza tym pytał czy przy 
zakończeniu budowy oczyszczalni zostało uwzględnione przyłączenie do tej 
oczyszczalni Nowego Miasta.   
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Wójt informował, że możemy zerwać, umowę tylko przeprowadzimy 
sprawę po kolei. Jeżeli chodzi o przyłączenie Nowego Miasta do Chociczy do 
oczyszczalni, to jeszcze tej kwestii Wójt nie rozważał. 

 Radny Pawelczyk pytał czy pracownicy Urzędu rozmawiali z firmą ZGO nt. 
harmonogramu wywozu odpadów, gdyż w miesiącu grudniu przez święta 
jest dużo więcej odpadów, a pomiędzy jednym a drugi transportem robią 
odległość 45 dni.  

 Radny Leszek Zacharyasz pytał jak posuwają się sprawy eksmisji mieszkańca 
Nowego Miasta który zajmuje dwa mieszkania komunalne.    

Wójt informował, że sprawa jest u komornika i komornik ma 
obowiązek eksmisji tego pana.  

 Radny Juliusz Twardowski pytał czy zostanie rozpatrzony wniosek 
mieszkańców Zielonego Rynku o wycięcie drzew. 

Wójt informował, że należy przyciąć te drzewa fachowo, bo nie było                
to dobrze zrobione. One bez wątpienia stanowią pewien urok, ochronę tego 
Rynku.  

 Radny Twardowski prosił o przełożenie chodnika, ścieżki rowerowej 
biegnącej z Klęki do Nowego Miasta. Już było kilka razy interweniowane, 
jednak ścieżka ta wygląda coraz gorzej.  
  Wójt zawiadomił Radnego, że zajmie się tą sprawa, może wystarczy 
poprawić kostkę.  

 Radny Twardowski informował, że czytał, że gmina Kotlin pozyskała                      
3,5 miliona złotych na budowę oczyszczalni, czy nasza gmina też będzie 
próbowała pozyskać środki zewnętrzne, i być może pokusi się o budowę 
kolektora z Nowego Miasta do Chociczy. Gdyż nie wiadomo czy gmina 
uzyska z oczyszczalni efekt ekologiczny, bo ta oczyszczalnia będzie pracowała 
w połowie. Poza tym Radny Twardowski informował, że Rada nie może 
doczekać się regulaminu dzierżaw, z tego też powodu Radny wstrzymał się 
od głosu, gdyż Radny wie, że wiele rzeczy w tym budżecie nie będzie 
wykonanych. (…) Chodzi o jasny dokument, który będzie określał zasady 
dzierżawy, będzie określał kwoty za odpowiednią klasą ziemi, oraz będzie 
mówił, że ziemia będzie dzierżawiona w trybie przetargowym najlepiej dla 
mieszkańców gminy.     

 Przewodniczący zgodził się ze zdaniem przedmówcy, każdy grunt powinien 
być dzierżawiony na równych zasadach dla każdego, za określone kwoty, nie 
za ceny „brane z kapelusza” i to inne dla każdego, mowa tu o gruntach 
poniżej hektara.   
Ponadto Przewodniczący pytał dlaczego w Gazecie Średzkiej wpisane jest,                   
że dzierżawa działek odbędzie się w trybie bezprzetargowym, jak w miesiącu 
listopadzie została podjęta uchwała, że będą te grunty dzierżawione w trybie 
przetargowym.  
 Wójt informował, że najwidoczniej w gazecie jest błąd, wykaz jest 
przygotowany na dzierżawę gruntów w trybie przetargowym ograniczonym 
dla rolników z terenu gminy.     
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Ad 19) Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął III Sesję Rady Gminy. 
 

Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak      /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
Zał. 1  
Lista imienna głosowania uchwał z III Sesji RG. 


